
Pracovní skupina Programu regenerace
8. Lo.2o2L
zápis ze schůzky
Přítomní:
David Hlaváč, Ji]":íLízler, Martin Šnorbert, Jan Luštinec
Omluveni:
Alexandr Holub, René Brož, Jana Nonnerová, Tomáš Kesner, Vladimír Richter, Aleš Kožnar
Hosté:
Jiří Paulů, Jana Steinerová, Daniel Martinek, Petra Fišerová

1. Anketní dotazník Programu regenerace pro rok2O22

Byl připraven návrh akcí pro anketní dotazník na rok 2022 a na dnešní schůzce diskutován.
Rozpracovaný návrh akcí je přílohou č. 1 tohoto zópisu.

2. Kácení iilmů v zámeckém parku, aItán

Jana Steinerová, městská zahradnice, informovala přítomné o špatném stavu jilmů (především jilmů
horských) vJilemnici. Ve špatném stavu je jilm na okraji zvědavé uličky, zcela uhynulý je pak ijeden
z nejstarších jilmů v zámeckém parku v jeho horní
části (poblíž středové asfaltové cesty vedou cí z ul.
Valdštejnské k areálu zámecké školky). Stromy
bude nutné v nejbližší době pokácet. Jana
Steinerová po konzultaci s oddělením památkové
péče MěÚ Jilemnice navrhuje uložit dřevo
z pokáceného jilmu v zámeckém parku u truhláře
se záměrem využít jej následně pro výrobu altánu
v zámeckém parku. Stavba altánu připadá v úvahu
nejdříve v roce 2023. Záměr stavby altánu bude
řádně projednán s orgány státní památkové péče

a se stavebním úřadem. J. Lízler přislíbil připravit
výkres situace. Níže přikládáme typ altánu, který
z pohledu ochrany zájmů státní památkové péče
připadá pro výstavbu v zámeckém parku
Jilemnice v úvahu.

3. Oplocení pozemku gymnázia, SOŠ a SZŠ Jilemnice

Řediteljilemnického gymnázia, SOŠ a SZŠ představil přítomným projekt Oplocení pozemku č.p. 460 -
gymnázium Jilemnice vypracovaný lng. Dagmar Trýznovou, aut. ing. Projekt řeší náhradu stávajícího
oplocení z plotových dílců a betonové podezdívky oplocením vybudovaným na novém betonovém základu
dostatečné hloubky (1200 mm oproti stávajícím 500 mm) s podezdívkou a nových ocelových dílců např. typ
PORTLAND. Stávajícíoploceníje v nevyhovujícím technickém stavu, na mnoha místech se jedná již o stav
havarijní. Zřizovatel školy ovšem navrhuje řešit nové oplocení pouze prolamovaným plotem bez masivního
základu a důkladné podezdívky, která navíc při nestejné výšce terénu před a za plotem plní i funkci pažící a
též funkci opěrné stavby pro přilehlý chodník. Podhrabové desky v tomto případě nemohou dobře
založenou podezdívku nahradit.

D. Martinek se jako host dnešní schůzky přítomných dotázal na jejich názor k předloženým záměrům.
Přítomníjednoznačně doporučují nahradit stávajícíoplocenísolidním novým oplocením vycházejícím

z tradičních postupů a principů a to i za cenu vyššího nákladu na jeho pořízení. Část oploceníje vedená ve
svahu a řešení bez důkladného založení a opěrné stěny zde nemůže být dlouhodobě funkční. Navíc typ
oplocení navrhovaný zřizovatelem školy (Liberecký kraj) považují přítomní za nevhodný k použitív případě
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oplocení pozemku historické budovy školy i z hlediska estetického, Je z historických fotografií známo, že
pozemek kolem školy byl oplocen řádným plotem s betonovou podezdívkou s plotouými dílci sestavenými
z masivních svisle uložených prutů.

4. Prostor pod zahradním domkem

Zadání pro zpracování studie prostoru pod zahradním domkem připravil A. Holub. Rozesláno bude
nejdříve v prosinci 2021, tak, aby odevzdání variantních studií proběhlo až v roce 2022. S financemi na

zpracovánívariantních studiíje potřeba počítat při návrhu rozpočtu pro rok2022,

5. Sjednocení vzhIedu informačních tabulí ve městě

Do přehledu informačních tabulí ve městě byly doplněny další tabule, byla pořízena další
fotodokumentace. Bylo zadáno vytvoření nového odkazu (,,ostatní informační tabule") na internetových
stránkách města, kam budou fotografie ise seznamem umístěny - zajistíodděleníPP.

Ohledně špatného stavu stříšky nad informační tabulí o Zvědavé uličce doplňujeme, že byl u

šindelářství Čánetka-věríš pořízen modřínouý štípaný šindel (3,5 mb), kteď bude po dodání následně na
konstru kci i nfota bu le na montová n m ísto stávaj ícího degradova ného šinde le.

6. Pamětní deska na radnici (+ prof. Marek}, informační tabule na tzv. starý hřbitov

Po dokončení korektury návrhu budou zaslány objednávky na zpracování obou desek (pamětní deska
na radnici - umělecká slévárna v Horní Kalné, informační tabule na starý hřbitov - BORA reklamy) - zojistí
oddělení pp.

7. Pamětní deska St. Zindulky

P. Kynčl dodal cenovou nabídku na výrobu kamenné pamětní deskySt. Zindulky, ta zní na 87 568,- Kč

vč. DPH. Tato nabídka je nižší než nabídka kamenictví Hromádka a syn z Hořic - přítomní se tedy shodli na
tom, že bude rnýroba desky zadána kamenictví p. Kynčla. Na dnešníschůzce bylo dohodnuto, že bude termín
dodání pamětní desky ve smlouvě o dílo stanoven na 31. 1,2. 2O2I - zajistí oddělení PP, přičemž bude
investor požadovat ukázku rozpracovanosti cca v polovině prosince 2021_.

8. Program regenerace MPZ Jilemnice v roce 2021

V rámci Programu regenerace MPZ Jilemnice byly pro letošní rok naplánovány tři akce obnovy: 1/
dokončenívýměny střešníkrytiny a opravy střechy budovy školy č.p. 288,2lcelkové restaurovánísousoší
Sv. Kříže na Masarykově náměstí a 3/oprava střechy budovy bývalé městské spořitelny č.p. 140 (soukromý
vlastník). Oprava střechy budovy školy č.p. 288 byla v řádném termínu dokončena, restaurování sousošíSv.
Kříže probíhá pod pečlivým dozorem orgánů státní památkové péče. Opravu střechy č.p. 140 (bávalá
městská spořitelna) se soukromý vlastník rozhodl v letošním roce nezrealizovat. Dotace MK z Programu
regenerace MPR a MPZ na tuto akci obnovy (225 tis. Kč) byla již předepsaným postupem vrácena, vlastní
podíl města Jilemnice bude využit na výrobu průběžně diskutovaných pamětních desek a na dozlacení
něktených prvků sousoší Sv. Kříže.

9. AIej,,za Alexandrem"

D. Hlaváč informoval přítomné o zahájeníjednánío možné spolupráci a postupu ve věci obnovy tzv.
staré cesty do Horní Branné, jejíž součástí je i alej ,,za Alexandrem". Bylo také připraveno odůvodnění
k předáníStátnímu pozemkovému úřadu (lng. Kyksová), ve kterém je vysvětleno, proč má město o pozemky
V trase historické cesty zájem. odŮvodnění je přílohou č, 2 tohoto zópisu.
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10. Ostatní

Ve věci opravy zasklení okula kulturní památky Haklovy hrobky na katolickém hřbitově v Jilemnici
činíoddělení MěÚ Jilemnice patřičné kroky.

Ohledně sochy sv. lana Nepomuckého u staré cesty do Horní Branné doplňujeme: podle rozhodnutí
soudu zůstala socha ve vlastnictví města Jilemnice. Přemístění sochy bylo provedeno s řádným souhlasem
KÚ LK. Další nakládání se sochou je tedy úkolem pro město Jilemnice, vlastníka sochy.

Návrh A. Hegerové, pracovnicífinančního odboru, změny pravidel Programu na obnovu nemovitostí,
objektů nebo jejich prostředí, které se nacházejí na území města Jilemnice v bodech pojednávajících o dani
z přidané hodnoty (přenesená daňová povinnost ad.) byl konzultován s vedoucí finančního odboru, M.
Kynčlovou. Bylo dohodnuto, že daň z přidané hodnoty nebude uznatelným nákladem akce obnovy.
Obdobně u poskytování dotací na obnovu kulturních památek postupují i další subjekty (MK, KÚ LK).

Vtomto smyslu budou upravena pravidla Programu a připravena k odsouhlasenípro zastupitelstvo města.

L. L0. 202I proběhla ve škole Komenského schůzka, jejímž tématem byla rehabilitace interiérŮ
budovyškoly č.p. 288v Jilemnici. Ze schůzky byl pořízen zápis, kteni je přílohou č. 3 zúpisu z dnešní pracovní
schůzky.

29. g.2ozl proběhla v budově tvtěÚ tilemnice schůzka o mobitiáři obřadní síně MěÚ lilemnicQ. Na

této schůzce byl pořízen zápis, který j e přílohou č. 4 zópisu z dnešní pracovní schůzky.

Ohledně revize elektroskříní(v průjezdu č.p. 70) bylo zjištěno (informacisdělil reviznítechnik, kteni
pro město zajišťuje revize elektroinstalace), že se standardně revize elektroskříní nedělají. Oprava velké
elektroskříně, resp. jejích dveří, byla zadána.

Trvaiící úkoly z minulých schůzek:

U 4h3. 3. 2O2O kestv) D. Hlaváč představil přítomným rnisledky svého průzkumu ve věci možnosti obnovy cest,
resp. alejí podél cest v Jilemnici a v nejbližším okolíJilemnice. Záměr obnovení cesty od Machačkova kříže směrem na

Kozinec a záměr obnovy cesty za penzionem Alexandr byly oddělením PP již zpracovány. Připraven bude ještě podklad
pro cestu ke kapli sv. lsidora a též pro cestu u jilmové aleje na Hraběnce (zajistí oddělení PP). Možnosti změny okruhů
cest na Kozinci, úprava pěší stezky kolem Jilemnice apod., vše v návaznosti na lokalitu Kozinec, nebudou již v rámci
činnosti pracovní skupiny Programu regenerace rozpracovávány.

U9lL8.9.2O2O (zprůiezdnění prostranství před sýpkou) Přítomníznovu otevřeli otázku zprůjezdnění prostranství
před budovou bývalé sýpky. Doporučují tématu se nevyhýbat a znovu jej otevřít, zjistit aktuální možnosti a situaci,
komunikovat s vlastníkem (oddělení PP, vedení města).

U 2/10. 9. 2021 (omítkv v průiezdu tzv. nového pivovaru č.p. 70l

Opravy omítek v průjezdu se v letošním roce realizovat nebudou. Nadále platí úkoly související s revizí stavu
elektroinstalace v objektu, jak bylo uvedeno v minulém zápisu:

3/ urgovat u spol. Elektros zpracovánícenové nabídky za průzkum stavu elektroinstalace v objektu
4/ urgovat u spol. Elektros zpracování cenové nabídky na rozšíření VO do průjezdu
5/ vybrat vhodné svítidlo pro umístěnív průjezdu
Splnění úkolů zprostředkuje, popř. přímo zajistíoddělení památkové péče,

Doporučení radě města:

Doporučení zastupitelstvu města:
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Příští schůzka pracovní skupiny Programu regenerace se uskuteční

10. 12. v 9:00 v zasedací síni MěÚ Jitemnice

P rog ra m př íští sch ůzky :

- úkoly z minulých schůzek

- Jilemnice - vizuální strategie 9/2021, (reklamy, V. R. Fullerová)

- sv, Jan Nepomucký litinový - přemístění?

- knihovna - přemístění

sepsala: Petra Fišerová, 30. 10. 2021
schválil: David Hlaváč, Jiří Lízler

ů,íu
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